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„Împreună, picătură cu
picătură, putem crea

oceanul.”
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Avem puterea extraordinară de a ne aduna să
facem bine, în cele mai dificile momente.

Competențele dobândite în educația nonformală
au relevanţă crescută în dezvoltarea personală a
individului.

Mai presus de toate, ONG-urile caută parteneri.

Mesajul transmis odată cu sfârșitul orelor de
robotică: “A fost cea mai frumoasă oră de
informatică…” este pentru noi un feedback
suficient

Oltița Volovăț

Alina Păduraru

Adrian Plămadă

Mihaiela Tunea
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Fundaţia Comunitară Iaşi îşi propune să aducă
împreună oamenii care mişcă lucrurile şi lucrurile care
merită mişcate, spre beneficiul întregii comunităţi,
pentru transformarea Iaşului într-un oraş în care să fim
mândri că locuim.

Scopul Fundaţiei Comunitare Iaşi este construirea într-o
manieră durabilă a unui viitor mai bun al Iaşului şi
întregii regiuni, prin încurajarea bucuriei actului de a
dona.

Administrând profesionist şi transparent donaţiile
primite de la ieșeni, ne asigurăm de îndeplinirea
obiectivelor donatorilor, oferind astfel membrilor
comunităţii oportunităţi concrete de a participa, de a
cataliza cele mai bune idei şi de a sprijini programe de
calitate.

În 2022 am început o serie de interviuri cu #oameniiFCI,
oamenii care sunt alături de echipa Fundației
Comunitare Iași, care cred în puterea lui împreună, în
educație, inovație, implicare și filantropie. 

Generozitatea este una dintre calitățile definitorii ale
partenerilor noștri, la care adăugăm creativitate,
deschidere, implicare, intuiție.

Vă invităm să îi descoperiți în articolele revistei pe cei
care ne-au devenit prieteni și sursă de inspirație.

#oameniifci

Interviurile au fost realizate  
de către

Ana-Maria Dăscălița 

Specialist comunicare
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Oltița Volovăț

În februarie 2022 alături de Asociația Civica
și Fundația Serviciilor Sociale Bethany am
reactivat Fondul de Urgență pentru a veni în
întâmpinarea nevoilor refugiaților ucraineni. 

Asociația Civica este un partener cu care
avem o colaborare de lungă durată, însă,
astăzi, împreună cu Oltița Volovăț, voluntar
CIVICA și coordonator situații de urgență în
cadrul asociației, descoperim puterea
colaborării și a voluntariatului.

În cadrul Fondului de Urgență, asociația
Civica și-a asumat rolul de a mobiliza și
organiza echipe de voluntari, dar și de a
colabora cu autoritățile, instituțiile locale sau
centrale care coordonează intervențiile din
teritoriu. 

Cine ești, Oltița Volovăț?

Sunt strateg în marketing la NNC Services, cu experiență în zona de gestionare a
situațiilor de criză atât în cadrul companiilor, cât și în societatea civilă, voluntar de
peste 4 ani în cadrul asociației Civica. Încerc să gestionez (și să nu generez)
situații de criză, coordonând atât echipa de voluntari, cât și resursele financiare și
logistice.

Cum este rolul de coordonator pentru tine?



Am asigurat traduceri în
aeroport, la Vama
Sculeni, la centrul de
tranzit Bethany. 
De asemenea, am
coordonat două centre
de refugiați din
căminele T8 și T20, am
asigurat procesul
logistic de a găti și a
livra mâncare,
ajungând și la 2.000 de
porții zilnic, în zilele de
vârf.

Am fost în prima linie,
dar momentan oferim
mai multă consultanță
și sprijin celor care au
preluat centrele de la T8
și T20 din Tudor
Vladimirescu, destinate
refugiaților din Ucraina.

De ce este importantă
colaborarea dintre
ONG-uri?

Unde-s mulți, puterea
crește! ar trebui să fie
un slogan al fiecărui om
implicat în ONG.

forturile mici și
dispersate nu au
impact, ci arată, mai
degrabă, o mentalitate
delăsătoare și
distructivă. Ca să
facem bine, trebuie să
fim uniți și să ieșim de
pe Facebook.

Faptul că am lucrat în 

echipă cu încă două
ONG-uri a fost un
beneficiu pentru mine.
Deși fiecare are rolul bine
definit, este important să
știm că ne putem baza
unii pe ceilalți în situații
de în situații de urgență și
că acționăm împreună
pentru un bine mai mare.

Pentru că rolul meu este
mai atipic și pentru că nu
sunt zi de zi implicată în
activitățile specific ONG-
urilor observ tendința
ONG-istului de a-și lua
câte o bucățică din ceva
și de a uita să coopereze.
ONG înseamnă
colaborare, înseamnă
sprijin și ONG-ul te învață
să ceri în numele
comunității, nu al tău. 

Când și cum îți găsești
timp pentru a face
voluntariat? 

Dorind să ajut am ajuns
să fac voluntariat. În
perioada liceului eram
alături de copiii care
făceau dializă la Spitalul
„Sf. Maria”, apoi mi-am
dedicat timpului
salvărilor puilor de pisică
fără adăpost, sunt
voluntară și în prezent
pentru campania „Ai
cumva o păturică?”, iar
după ce am participat la
două misiuni
internaționale umanitare

 mi-am dorit să ajut mai
mult și așa am ajuns să îi
cunosc pe cei de la
Civica.

Hai să ajut și cum pot să
ajut? vin și din faptul că
îmi cunosc foarte bine
capacitățile, știu că sunt
un conector în
comunitate și este un rol
asumat pe care încerc
să îl folosesc în beneficiul
asociației.

A face bine, că să fim
bine este o mantră
personală pe care încerc
să o cultiv și în
comunitățile din care fac
parte. 

Cred că orice acțiune are
un impact. Chiar și o
acțiune simplă de a nu
arunca gunoiul pe jos, de
a ajuta un bătrân cu
sacoșele de la piață.
Orice gest are efectul lui
și nu trebuie gândit
măreț. Nu toți trebuie să
construim o școală ca să
aibă sens efortul și
timpul nostru.

Sentimentul de
recunoștință îl primești
imediat și când faci un
gest micluni în care nu
pot aloca nicio oră
voluntariatului și sunt
perioade în care cauzele
pe care le susțin sunt pe
primul loc și job-ul pe 



Olti recomandă: Factfulness. 
Zece motive pentru care interpretăm greșit lumea și de ce lucrurile stau mai

bine decât crezi, Anna Rosling Ronnlund, Hans Rosling, Ola Rosling
 
 

Întâlnirea cu Oltița ne-a dat încredere că atunci când există motivație,
determinare și persverență „nu pot” nu își găsește locul în dicționar. 

Am înțeles că ordinea priorităților se poate schimba peste noapte, dar mult prea
greu ierarhia valorilor. 

Cum a fost colaborarea cu Fundația Comunitară Iași?

O colaborare imediată, constantă. FCI răspunde prompt la cerințele și nevoile
noastre. Ne place că oamenii de la FCI sunt exigenți, că ne pun multe întrebări și
ne să ne definim mai în detaliu cerința și nevoia. De multe ori apariția FCI în dialog
a adus obiectivitate la masă și aveam nevoie de asta pentru că problemele din
teren te impactează emotional și, uneori, vezi soluțiile prin lentila emoțională.  

locul doi. 

De asemenea, este important să găsești și o echipă care să te sprijine,
voluntariatul este despre a oferi, dar și despre a ști să 
ceri ajutorul când este nevoie. 



Bogdan Tănasă

Proiectul Casa Share al lui Bogdan Tănasă
strânge oameni și donații care să fie de
ajutor beneficiarilor de 8 ani. 
Prin intermediul Swimathon-ului, Casa
Share a fost unul dintre proiectele susținute
de ieșeni. 

Apoi, în 2021, prin campania Eroi Urbani,
inițiativă a Ness Digital Engineering, am
avut bucuria de a-l întâlni,din nou, pe
Bogdan Tănasă în calitate de erou al
faptelor bune.

Cine este Bogdan Tanasa? 

Este un om înainte de toate, un om care încearcă să facă lucruri bune într-un
mod cât mai bun. 

Îmi dedic timpul proiectului inițiat în 2014, Casa Share, și  îmi place să descopăr
munții României alături de familia mea.

Cum găsești timp după jobul full-time să faci voluntariat? În 2014 ai inițiat
proiectul Casa Share, ai construit peste 25 de case, iar în 2022 ai finalizat
Centrul Educațional de Meserii de la Popricani.



Când îți dorești să faci
lucruri bune găsești
timp. 

Familia mea este foarte
importantă pentru mine,
de asemenea sunt
responsabil pentru
angajații a două fabrici,
însă nu pot să nu
găsesc timp pentru a-i
ajuta pe cei care au
nevoie.

Casa Share nu
înseamnă doar o casă
construită, noi
monitorizăm
dezvoltarea copiilor
până când împlinesc 18
ani pentru că rezultatele
vin în timp. De aceea,
cred că trebuie gândite
proiecte sustenabile cu
impact pe termen
mediu și lung. Da, uneori
un pachet de alimente
ajută, dar este un ajutor
pe termen scurt. 

Eu mă și încarc din
proiectele în care mă
implic. Recent am fost
cu 50 de copii la mare,
iar mulțumirea pe care
am simțit-o când i-am
văzut pe acești copii
bucuroși, uniți, că se
învață unul pe altul să
nu arunce pe jos, cum
să foloească
tăcâmurile, este de
nedescris. Îmi dă mereu
curaj să caut resurse 

pentru a ajunge la cât mai
mulți copii pentru că doar
investind în educație
putem face o schimbare
reală. 

Cum a început
colaborarea dintre
Bogdan Tănasă și
Fundația Comunitară
Iași?

Fundația Comunitară Iași
prin evenimentul
Swimathon a fost alături
de Casa Share. Echipa
Fundației ne-a oferit
mereu sprijin și informații.

Cred că este foarte
important să fii prezent în
diferite contexte de
strângere de fonduri, iar
Fundația creează aceste
situații pentru ONG-urile
care au nevoie. De
exemplu, eu vin din zona
de business și mi-a fost
mai ușor să merg către
companii și să le spun că
pot direcționa cei 20%
către Casa Share, însă să
fii vizibil și să audă cât mai
mulți oameni de tine este
un real beneficiu, fiecare
sumă, oricât de mică,
contează, să ajungi la cât
mai mulți oameni
contează.

Apoi, să nu uităm că multe
spitale și universități sunt
făcute cu donații private și
cred că și noi am putea

face mai mult, nu să
așteptăm să facă alții.

Fundația Comunitară
Iași își propune să
aducă împreună
oamenii care mișcă
lucrurile și lucrurile
care merită mișcate
spre beneficiul întregii
comunități. Credeți că
este necesar ca ong-
urile și companiile să
lucreze împreună
pentru a putea
produce schimbări la
nivelul comunității în
care trăim? 

Da, cred că trebuie să
avem mai multă
încredere în ceea ce
putem face împreună
și atunci când cineva
face ceva demn de
urmat să luam
exemplu și să facem și
noi.

Investiția financiară
este importantă, avem
nevoie de bani, însă
donația trebuie văzută
ca o investiție. De
exemplu, la Centrul
Educațional sunt firme
care trimit specialiști
care să îi învețe pe
copii o meserie, și mai
târziu, de ce nu?, acești
copii vor deveni
angajați.

Îmi doresc ca încă din 



clasele primare copiii să înțeleagă
beneficiile cunoașterii unei meserii, să
își dorească să facă o meserie cu
responsabilitate, să fie buni electricieni,
dulgheri. Avem nevoie de educație și
de meserii făcute bine.

Diferența dintre rural și urban încă este
foarte mare. Aud deseori copii care vor
să renunțe la școală, să plece în
străinătate pentru un câștig rapid, dar
fără a avea bazele unei școli de
meserii. Dar dacă am reuși să îi
educăm pe acești tineri, să facă o
meserie de care și noi, orășenii, am
vedea rezultate pozitive în timp.
Ajutându-i pe ei ne ajutăm și pe noi.
Trăim cu toții în aceeași societate, chiar
dacă obstacolele sunt diferite.

Bogdan, de ce avem nevoie pentru a
deveni donatori?

Bogdan recomandă: Pe frontul de vest nimic nou, Erich Maria Remarque
 

Bogdan Tănasă este un exemplu de încredere, ambiție și determinare. Reușește din 2014
să schimbe destine și cu fiecare proiect pe care îl inițiează ne inspiră să căutăm resurse

pentru a susține proiecte care mișcă lucrurile spre beneficiul întregii comunități.
 

Crede cu tărie că prin educație și muncă putem trăi într-o societate echilibrată.

De omenie.

În cazul meu, dorința de a-i ajuta pe ceilalți o am din copilărie. Pentru că am
crescut lângă casa de copiii din Popricani am văzut cu ce probleme se
confruntau copiii și mi-am propus să ajut.

Apoi, poate trebuie înțeles că unii donează timp, alții donează bani, însă fiecare
donație este importantă. De exemplu, în ceea ce privește Casa Share avem
nevoie de muncitori calificați care să ajute la ridicarea caselor, însă oricine poate
să facă voluntariat pentru o zi. Iar când vii pe șantier, când cunoști familia, când
vezi cum ajutorul tău se concretizează ai o satisfacție incredibilă. Când faci bine,
primești bine.



 Alina-Mirela Ipate

În 2018 prin intermediul Swimathon-ului am
cunoscut-o pe Alina-Mirela Ipate sau 
 Doamna de Științe  asistent de cercetare în
cadrul Institutului de Chimie
Macromoleculară „Petru Poni” din Iaşi și
fondatoare a  Asociației Bucurie și
Speranță.

De-a lungul anilor am avut plăcerea să ne
mai întâlnim cu inventivitatea, creativitatea
și umanitatea doamnei, ultimul proiect fiind
Educație cu Reacție, proiect  finanțat prin 
 Programul Fondul pentru un viitor mai bun
în comunități Botoșani, coordonat de 
 Federaţia Fundaţiile Comunitare din
România - FFCR, de Lidl Romania și
implementat de cinci fundații comunitare.

Cine este  Alina-Mirela Ipate?

O persoană sinceră și deschisă, pasionată de științe dintodeauna. Mereu am
avut o înclinație pentru biologie, fizică, chimie, o gândire structurată.

Care este povestea din spatele proiectelor pe care le-ați înscris prin @Fondul
pentru un viitor mai bun în comunități? Cum ați depășit provocările?

Sunt două povești diferite, cu abordări interesante și provocări care, în final, au
fost de bun augur.



Am aplicat prima dată
alături de doamnele
profesoare Doina-Elena
Gosav, Gianina
Gioconda Romaşcu,
Ana-Maria Archip de la
Liceul Mihail
Kogălniceanu Vaslui cu
proiectul
Experimentăm și
învățăm. Proiectul de la
Vaslui a avut loc
exclusiv online din
cauza pandemiei.
Beneficiarii erau elevii
din Vaslui și pentru că
nu puteam implementa
proiectul decât de la
distanța am dezvoltat
un canal de youtube,
Doamna de Științe, cu
teme de fizică, biologie
și chimie. Am ținut
legătura cu doamnele,
însă nu am reușit până
acum să ne întâlnim
fizic și am fost nevoite
să experimentăm
învățarea la distanță la
rândul nostru alături de
elevi.

După experiența de la
Vaslui îmi doream să
ajung mai aproape de
beneficiari, așa că
atunci când am aflat
de ediția @Fondului la
Botoșani am foarte
încântată pentru că
puteam participa
alături de buna mea
prietenă Iulia Cobzaru,
colegă de facultate și 

modul cel mai potrivit
prin care un copil să se
conecteze la activitate,
dar da, ajută foarte mult
să am materiale
didactice de bună
calitate. La început de
drum realizăm singură
aceste truse cu care mă
prezint în fața copiilor,
luam produse din
magazine, de la tehnica
medicala, reutilizam
produse pentru că este
esențial ca fiecare copil
să aibă propriul material
cu care să lucreze, nu
doar să privească.

De patru ani, ne
întâlnim cu bucurie la
diferite proiecte, toate
implicând știința și
dragul pentru copii.
Cum este colaborarea
cu Fundația
Comunitară Iași? 

Primul cuvânt cu care
asociez Fundația
Comunitară Iași este
empatie.

Am cunoscut echipa
Fundației Comunitare
Iași în 2018 când am
înscris proiectul Sportul
albastru la Swimathon.
Sprijinul și deschiderea
pe care le-am primit de
la oamenii Fundației mi-
au dat încredere.

Am reușit atunci cu banii 

profesoară de chimie la
Botoșani. Așa că a fost o
colaborare ușoară și cu
multă muncă. Am reușit
să dotăm laboratorul
școlii cu echipamente de
care elevii au nevoie, ne-
am dorit să îi ajutăm pe
elevi să facă singuri
experimente, am distribuit
kit-uri pentru experimente
pentru 49 de beneficiari și
am avut un total de 120 de
elevi cu care am
interacționat. O cifră care
mă onorează și dacă știu
că măcar pentru 5 dintre
ei acest efort al
comunității a avut sens
mă declar mulțumită.

Provocarea cea mai mare
care apare mereu și nu
doar în astfel de proiecte
este colaborarea cu
oamenii, însă am învățat
că atunci când am un
obiectiv trebuie să îl
împlinesc pentru că tot
ceea ce fac vine din
pasiune.

Trebuie să recunosc că
fără aceste finanțări nu aș
fi avut materiale didactice
calitative, nu aș
fi putut să ajung la elevi cu
machete și truse care să îi
atragă. Copiii sunt
fascinați de experimente
și înainte să țin un atelier
știu deja că va avea
succes pentru că
învățarea ludică este



strânși să achiziționăm
materiale care să ne
ajute să implementăm
proiectele sportive ale
asociației. 

Însă, ceea ce
diferențiază Fundația
față de alte ONG-uri
este comunicarea
continuă. Deși ne-am
înscris la o activitate
sportivă, datorită
comunicării și
interesului echipei de la
FCI să ne cunoască mai
bine, am vorbit și
despre pasiunea mea,
științele, și despre alte
activități pe care le
desfășor cu copiii și
doar așa am ajuns ca
un an mai târziu să
particip la Fondul
Științescu.

Participarea la
Științescu este un
moment important al
dezvoltării mele. Am
cunoscut foarte mulți
oameni cu pasiuni
diferite, dar tot din sfera
științelor, oameni din
diferite școli din județ
cu care am legat
prietenii.

Totodată, prin
Științescu am reușit să
achiziționez primele
truse pentru fizică. A
fost momentul în care
am simțit că nu sunt 

singură.

Am simțit mereu că
Fundația Comunitară Iași 
știe să fie alături de tine
în momentele în care ai
nevoie. Proiectele diverse
ale Fundației sunt nevoi
ale comunității, de fapt.

Dorința de a investi în
educație mă bucură și
îmi dă încredere. Eu cred
că școala nu trebuie
fracționată, cred că
abilitățile de viață se pot
forma și la școală, nu
doar în activitățile
extrașcolare, dacă ar
exista mai mult focus pe
partea practică. Iar, prin
diferitele proiecte care
vizează educația,
Fundația Comunitară Iași
aduce valoare: prin
sprijin acordat
profesorilor, prin
mentorat și burse pentru
elevi, prin Fondul pentru
un viitor mai bun în
comunități. 

Ce șansă pentru alte
orașe din regiune să
implementeze proiecte
inovative!

Cum reușiți să găsiți
echilibru pentru
meseria dvs,
participarea la diferite
proiecte, voluntariat și
viața personală? 

Organizez foarte bine
activitățile, dar am și
susținerea familiei.

Asociația Bucurie și
Speranță a apărut ca o
rezolvare la o nevoie
prezentă din familie, așa
că ne-am implicat cu
toții și ne-am dori să
împărtășim ce știm și cu
alții care se confruntă cu
aceleași provocări. Soțul
meu se implică în
proiectele asociației, fie
prin activitățile sportive
pe care le face cu copiii
cu dizabilități și cu copiii
ucraineni, fie fiind șofer și
asigurând necesarul
pentru ca lucrurile să
funcționeze. 

Totodată, îmi place
meseria pe care o fac și
timp de opt ore mă
concentrez pe ceea ce
am de lucrat, însă să
particip la proiectele
care implică știința este
pur și simplu pasiune.

 Timp de doi ani de zile
am fost la catedră, mi-a
plăcut să lucrez cu copiii,
dar nu era locul meu în
sistem. Dragul de copii a
rămas, așa că atunci
când a apărut
oportunitatea de a
organiza ateliere de
știință în Săptămâna
Altfel am zis da, iar
activitățile au fost 



Mi-ar plăcea să existe mai multă deschidere și colaborare. Întâlnesc des adulți
descurajați și neîncrezători, dar copiii au nevoie să vadă partea frumoasă a

lumii și noi o putem crea prin gesturi mici, atunci când susținem un proiect cu
care rezonăm, atunci când împărtășim cu ceilalți din informațiile pe care le

avem, atunci când nu devenim concurenți, ci colaborăm spre beneficiul
tuturor.

Alina recomandă: Cel care mă așteaptă, Parinoush Saniee
 

Cu o energie de neoprit, Alina-Mirela Ipate ne oferă la fiecare întâlnire o lecție despre
determinare, ambiție, curaj, muncă și drag de oameni. 

 
Credem că în laborator a găsit o formulă prin care dilată timpul pentru că altfel ne este
greu să ne explicăm cum 24 ore îi sunt suficiente pentru a fi mamă de trei copii, soție,

cercetătoare, voluntară și inițiatoare de ateliere și de fapte bune. 

apreciate de copii.

Bineînțeles că sunt și momente dificile, dar când faci cu pasiune și oboseala se
simte altfel. Iar succesul cred că stă în muncă. 



Cristian Josan

În urmă cu 8 ani, Fundația Comunitară Iași și
Amazon Development Center România au
dat startul unui parteneriat care să susțină
educația și comunitatea ieșeană. 

De-a lungul anilor, Amazon a răspuns
afirmativ la diferite proiecte propuse de
Fundația Comunitară Iași, însă în situațiile
de criză am înțeles pe deplin generozitatea
cu care oamenii din Amazon privesc
societatea.

Astăzi, împreună cu Cristian Josan, 
 Directorul General al  Amazon Development
Center România  și Regional Lead în
organizația de Product Safety and
Compliance, responsabil de operațiunile de
conformitate și siguranță ale produselor
Amazon comercializate în emisfera vestică,
descoperim motivele care stau la baza
implicării companiei în comunitatea
ieșeană

Cine este Cristian Josan?

Cristian Josan de astăzi datorează foarte mult copilului Cristian care a fost
impulsionat să își hrănească curiozitatea și spiritul de explorator. Sunt o persoană
care iubește start-upurile, îmi place să construiesc echipe, organizații, dovadă în
ultimii 11 ani, de când m-am alăturat centrului de dezvoltare Amazon din Iași, am
construit organizații noi în Polonia, Costa Rica, Iordania și Olanda. Pasiunea de a
construi combinată cu cea pentru aviație mi-am hrănit-o din copilărie, de la
vârsta de 6 ani construiesc machete la scară. Visul meu este să pilotez avioane
ușoare cu care să fac înconjurul lumii. 



Tot în copilăria mea,
petrecută la Deva,
continuată cu liceul la
Budapesta, am învățat
să iubesc foarte mult
natura și prefer locurile
sălbatice și neumblate.
Sunt un călător avid, îmi
plac deopotrivă
muntele, lectura și
aventura, iar spiritul de
explorator m-a ajutat
să descopăr câte puțin
din fiecare continent (
cu excepția Antarticii).
În viață, m-am ghidat
după modelul mamei
mele, o femeie foarte
puternică ce continuă
să fie o sursă de
inspirație și astăzi.

Să devii
sponsor/donator este o
alegere pe care
Amazon o face cu
responsabilitate și
determinare. De ce
alege Amazon să
investească în
comunitatea ieșeană?

Succesul pe care
Amazon îl înregistrează
aduce cu sine o
responsabilitate asupra
comunităților locale,
asupra societății, a
planetei și generațiilor
viitoare. Am ales să
spunem “da”
proiectelor din 

curat, sănătos. 

În plus, majoritatea
proiectelor pe care le
susținem vin de la
Amazonieni, colegi cu un
simț civic foarte
dezvoltat. Sunt cauze în
care ei cred, le susțin și
se implică prin
voluntariat. Fără
implicarea lor activă, nu
am fi reușit să ne
aducem aportul în
diverse proiecte și nu ne-
am fi putut aduce
contribuția. Și le
sunt(em)
recunoscător(i). 

Educația este un drept
stabilit prin lege, orice
copil are dreptul la
educație și la un cadru
sănătos în care să își
împlinească potențialul.
Pentru noi este important
să contribuim întrucât
facem o investiție în
viitoarele talente, posibil
viitorii noștri colegi sau
agenți ai schimbării care
vor contribui prin geniul
lor la dezvoltarea
societății. Societatea
noastră are nevoie de
acești oameni vizionari,
de pasiunea și spiritul lor
întreprinzător. 

Misiunea Fondului
Științescu este 

comunitatea ieșeană
pentru că ne pasă de
cauzele în care credem,
iar prin fiecare acțiune de
CSR sau proiect în care
ne-am implicat am dorit
să dăm înapoi
comunității din ce am
realizat noi, fiind
conștienți că fiecare
acțiune va avea un
impact fie el cât de mic.

Sprijinul pe care îl acordă
Amazon este orientat
spre a avea impact pe
termen mediu și lung.
Care sunt domeniile în
care investește Amazon?
Cum prioritizați
proiectele în care vă
implicați? 

Avem două mari domenii
pe care ne concentrăm
atenția: educația și
mediul înconjurător. 

Educația pentru că este
fundația pe care orice
societate ar trebui să o
aibă ca să crească
sănătos, fiecare individ ar
trebui să aibă acces la
educație și la resurse
pentru a se putea
dezvolta armonios și a-și
împlini potențialul. Mediul
înconjurător, cu atât mai
mult în vremurile pe care
le traversăm, are nevoie
de atenția noastră ca și
generațiile viitoare să se
bucure de un mediu 



conectată cu pasiunea noastră de a
aduce inovație, acolo unde știința
împreună cu tehnologia creează
viitorul. 

În prezent asistăm la o transformare
în ceea ce privește modul în care
lucrăm, în care învățăm sau predăm
informația.

La această schimbare am asistat
începând cu 2020-2021, când am
început să lucrăm împreuna la 
 Științescu Iași – ediția de digitalizare”
pentru 3 școli iesene din mediul rural
(Poieni, Șipote, Voinești). Sperăm că
rezultatele și eforturile de digitalizare
ale actului educațional să aibă un
efect de cascadă și să ajute la
implementarea în cât mai multe școli
din România. 

Susținem însă și proiecte din afara
celor două arii, iar prioritățile se
stabilesc în funcție de necesități și
urgențe. De exemplu, focusul din
acest an a fost pe situația din Ucraina

Fundația Comunitară a împlinit anul acesta 10 ani de activitate, Amazon a
sprijinit diferite initiative ale Fundației. Ne alegeți an de an, cu recunoștintă vă
întrebăm: de ce?

Colaborarea cu Fundația Comunitară Iași a început prin anul 2014-2015, prin
intermediul proiectelor cu impact în educație: merită menționate aici Fondul de
Burse, Crossul pentru Șccoli, Fondul Știintescu, pentru ca mai apoi să contribuim și
la alte proiecte cu diferite cauze. Spre exemplu, Swimathon care a fost foarte
apreciat de colegii noștri- unii dintre ei au participat în echipa de înotători, alții au
donat, alții au organizat târguri unde și-au expus produsele pentru a crește
valoarea donațiilor pentru cauzele pe care le-au susținut și în care au crezut.

și pe a răspunde rapid nevoilor vecinilor noștri.



Am regăsit în Fundația
Comunitară un
partener de încredere,
determinat ca și noi, să
vină în sprijinul
comunității locale.
Succesul fiecărui
proiect realizat
împreună empatia și
pasiunea de care dați
dovadă în acțiunile
întreprinse ne conving
anual ca împreună
suntem mai puternici. 

Experiența voastră de
10 ani în acest domeniu
ne dă încredere că știți
care sunt nevoile din
comunitate, că sunteți
conectați la realitatea
lor mai mult decât
suntem noi din birourile
noastre, iar resursele
noastre sunt
direcționate acolo
unde este nevoie de ele
astfel încât acestea să
aibă impactul dorit.
Relația de încredere s-
a consolidat și prin
transparența
rezultatelor și a
modului de lucru, iar
faptul că avem acces
la rapoartele
proiectelor și
reprezentanții noștri se
întâlnesc cu echipa FCI
contribuie la această
alegere. 

dorință de a ajuta
comunitatea. Ce stă
intrisec la baza actului
de a sponsoriza/dona?

Ca Amazonieni avem
atât o responsabilitate,
dar și o misiune de a
ajuta. Pentru noi actul de
donație nu 
este o simplă tranzactie,
ne implicăm activ în
acțiunile luate și
încercăm, împreună cu
partenerii noștri, să fim
un sprijin acolo unde este
nevoie. Suntem zilnic
inspirați de Amazonieni
din toata țara, care au
ales să facă donații sau
să ajute la graniță ca
voluntari și să ofere
sprijin. Cred că nevoia
intrisecă de a ajuta, de a
contribui, de a face o
diferență în lume stă la
baza actului de a
sponsoriza. Cu siguranță
face bine atât celor
cărora donăm, dar ne
face și nouă bine și ne
aduce un grad de
satisfacție să știm că am
putut contribui cumva,
chiar dacă doar cu puțin. 

Ce mesaj ați transmite
celor care citesc acest
interviu și cred că
ajutorul lor este
nesemnificativ?

. 

Colaborarea a fost una
organică întrucât ne
unesc aceleași principii
ca responsabilitatea
pentru comunitatea din
care facem parte,
gândirea pe termen lung
și viteza de reacție atunci
când este vorba despre
ceva ce arde, este
urgent. 

Un exemplu care îmi vine
în minte este cel  mai
recent cu situația
Ucrainei. Faptul că ați fost
acolo, prezenți, proactivi,
orientați înspre soluții ne-
a dat încrederea și
certitudinea că resursele
sunt direcționate și
investite corect și
strategic. 

Situațiile de criză ne-au
determinat să activăm
în pandemie Fondul de
Urgență și să îl
reactivăm în februarie
2022 în contextul
conflictului din Ucraina.
Amazon a fost unul
dintre partenerii de
încredere care au
contribuit la acest fond
și am reușit astfel să
avem un impact în
comunitatea care avea
nevoie de sprijin. Noi am
înțeles că
sponsorizările/donațiile
pe care le face Amazon
nu vin din obligație, ci
mai degrabă dintr-o 



Cristian recomandă: Samurai!, de Saburo Sakai. 
 

Este povestea autobiografica a unui celebru pilot din Japonia imperiala, care
depaseste o serie de provocari prin integritate, modestie si stoicism pentru a-si

atinge visul de a deveni pilot de vanatoare in marina imperiala japoneza. 
 

Încrederea cu care vorbește Cristian Josan despre accesul la educație,
responsabilitate socială și grijă față de mediul înconjurător ne încurajează să nu

renunțăm să oferim sprjin când este nevoie și să creștem în continuare
parteneriate care să fie benefice comunității.

 
Biroul de poveste al lui Cristian Josan nu este doar locul preferat al copiilor care îl

vizitează, ci mai mult de atât, inspiră la un Iași în care copiii se joacă liber și
călătoresc în lumi imaginare folosindu-și creativitatea si curiozitatea

Împreună, picătură cu picătură, putem crea oceanul; ceea ce în percepția lor
pare nesemnificativ, poate fi suficient sau mult pentru cineva în nevoie.

Încurajăm orice fel de implicare de resurse (donații, timp, energie, cunoștințe)
pentru că suntem conștienți că doar împreună putem avem un impact mai

mare în comunitate, cu efect de cascadă. 

Deseori ne putem confrunta cu asta și aici ajută o schimbare de perspectivă.
Sprijinul de orice fel (financiar, voluntariat etc), oricât de nesemnificativ poate
părea celui care îl oferă, va fi pentru cauza susținută un pas în față și va avea un
impact considerabil în 
dezvoltarea comunității



Alina Păduraru

În 2020 Fundația Comunitară Iași a
implementat acest program la Vaslui, iar
apoi, în 2022, la Botoșani. 

Astăzi, împreună cu Alina Păduraru,
profesor de educaţie plastic la Şcoala
Gimnazială „Elena Rareş” Botoşani și
coordonatoarea proiectului Veselie şi
culoare - paradisul verde de la şcoală,
aflăm povestea din spatele inițiativei echipei
de proiect formată din director Merticaru
Artemisia, profesor de chimie- fizică şi TIC,
Loredana Şuşter ,profesor pentru
învăţământ primar, Chirilă Irina, profesor
pentru învăţământ primar Moldovanu
Dorela, profesor de limba şi literatura
română şi consilier educativ, Oberofer Laura
–bibliotecar

Care este povestea din spatele proiectului pe care l-ați înscris prin @Fondul
pentru un viitor mai bun în comunități?

Proiectul nostru are la bază o dorință  mai veche de realizare a unui spațiu de
învățare in aer liber, un loc în care elevii să poată participa și la activități
nonformale, să fie in conexiune cu natura și să poată socializa. Curtea școlii oferea  
un spațiu mare dar nu era amenajată iar elevii și cadrele didactice și-au exprimat
de multe ori dorința de a-l sistematiza. Pandemia Covid 19, atunci când ne-am
dorit să realizăm activități  și nu era permis accesul în școală,  ne-a confirmat
nevoia unui astfel de loc amenajat în aer liber. 



metodele utilizate sunt
foarte diferite de
pedagogia utilizată în
educaţia formală,
competenţele şi
atitudinile dezvoltate
elevilor în cadrul
învăţării extrașcolare și
nonformale includ:
competenţe
interpersonale,
capacitatea de lucru în
echipă, încrederea în
sine, disciplina,
responsabilitatea,
capacităţi de
planificare, coordonare
şi organizare/
competențe de
gestionare a
proiectelor,
capacitatea de a
rezolva probleme
practice etc.

Competențele 
 dobândite în educația
nonformală au
relevanţă crescută în
dezvoltarea personală
a individului, dar sunt
complementare celor
achiziţionate prin
educaţia formală. În
cazul activităților
extrașcolare accentul
este pus pe învăţarea
prin acţiune,  prin
descoperire, învăţarea
de la egal la egal, în
echipă şi pe activitatea  
de voluntariat.

construcție și din
costurile suplimentare
pentru proiecte și avize
care au întârziat
realizarea efectivă a
proiectului nostru.
Activitățile propuse în
proiect țineau efectiv de
școală, elevi, profesori,
părinți au fost realizate in
termenele propuse.

Dacă ar fi să ne
împărtășiți un gând din
aceste luni de
implementare a
proiectului, ce ne-ați
transmite? 

Chiar dacă am  avut
emoții și am întâmpinat
diverse tipuri de
provocări activitățile
desfășurate  și implicarea
tuturor a demonstrat că
proiectul a făcut ca
școala noastră să devină
o mare familie, creând
acea stare de bine atât în
rândul elevilor cât și a
cadrelor didactice. 

Având în vedere
necesitățile școlii și
provocările din această
perioadă nu cred că poți
fi director fără să te
gândești să cauți
finanțare din resurse
extrabugetare. 
&nbsp;
Cred că activitățile
extrașcolare sunt
importante pentru că 

În urma analizei SWOT
efectuată pentru
realizarea unui  nou PDI 
 una din țintele propuse
este dezvoltarea și
modernizarea bazei
materiale a școlii
inclusiv prin accesarea
de fonduri  
 nerambursabile, în
vederea asigurării
condițiilor optime de
desfășurare a activității
de predare-învățare, în
orice context iar una
dintre activități  pentru
atingerea ei este
amenajarea spațiului
verde pentru realizarea
de cursuri in aer liber,
pentru relaxare, pentru
activități nonformale.  
&nbsp;
Proiectul Fundației
Comunitare Iași s-a
suprapus exact pe ideile
noastre prin faptul că
oferea microgranturi
nerambursabile pentru
rezolvarea unor
probleme din educație
și mediu.

Care sunt provocările
care au apărut pe
parcursul implentării?
Cum ați reușit să
depășiți momentele de
impas? 

Provocarea a venit din 
 lupta cu birocrația
stufoasă, necesară
pentru a realiza o 



Elevii sunt astfel valorificați și
valorizați pentru ceea ce știu, ce pot
și își doresc cu adevărat să realizeze.
Inclusiv părinții au înteles că
activitățile extrașcolare aduc mai
multe beneficii sociale și emotionale
copilului decât educația formală.

Proiectul nostru nu se va încheia aici
pentru că anul viitor prin oferta de
curriculum la nivelul școlii, elevii au
ales un opțional despre artă și
natură în care va și valorizat atât
foișorul  cât și spațiul verde
amenajat. De asemenea în
proiectele pe care le avem în
derulare multe din lecții vor fi ținute
în aer liber iar pauzele vor deveni
mai atractive prin utilizarea acestui
foișor ca spațiu de relaxare. Grădina
școlii este  și va fi în continuare
întreținută de către elevi cu ajutorul
profesorilor și părinților.

Proiectul nostru are două părți : una arhitecturală – realizarea unui foișor și una
referitoare la activitățile de amenajare a spațiului verde, iar fără finanțarea de la
Fundația Comunitară Iași și LIDL s-ar fi realizat doar activități de înfrumusețare a
curții școlii cu ajutorul elevilor, profesorilor și părinților voluntari.

Alina recomandă: Creierul copilului tău, Daniel J. Siegel și Tina Payne Bryson
 
 

Vizita la Școala gimnazială „Sf. Maria” din Botoșani și întâlnirea cu cadrele
didactice ne-a emoționat și motivat să căutăm resurse pentru a sprijini

integrarea tuturor copiilor. 
Implicarea elevilor, profesorilor, dar și a părinților în realizarea proiectelor este un
exemplu de bună-practică și de valorificare a resurselor cele mai importante din

comunitate: oamenii.
 
 
 



Amalia Stan

Fundația Comunitară Iași oferă bursele atât
pentru studiu, cât și pentru performanță. Prin
intermediul Fondului de Burse am ajuns să o
cunoaștem în 2018 pe Amalia Stan, pe
atunci elevă în clasa a VII-a la Liceul
Teoretic de Informatică ”Grigore Moisil” din
Iași, pasionată de scrimă și de performanță.
 
Astăzi, Amalia a încheiat clasa a X-a la
același liceu și este vice-campioană
europeană cu echipa la scrimă.

Cine este Amalia Stan?

Sunt un copil de 17 ani pasionat de sport. Ambițioasă, determinată și care face ce
îi place cel mai mult: scrimă.

Ce răspuns aveai pentru întrebarea „ce îți dorești să devii?”?

Am știut dintotdeauna că vreau să fac sport de performanță. Provin dintr-o
familie în care sportul este pasiunea care ne unește și care trasează modul de
gândire.



Încă de când eram foarte mică am
fost expusă la diferite sporturi, însă la
8 ani jumătate am descoperit scrima
prin Clubul Școlar Sportiv Unirea și a
fost dragoste la prima vedere. Am
știut că asta este ceea ce vreau să
fac și de atunci nu am renunțat la
visul meu.

Apoi, prin sportivii mai mari de la club
am aflat și de Fundația Comunitară
Iași și de posibilitatea de a primi o
bursă. Am transmis mai departe către
părinții mei și m-au susținut atât pe
mine, cât și pe fratele meu să
aplicăm pentru burse.
 
Inițial, dosarul meu nu a fost admis,
dar la o lună după rezultate am primit
răspuns că sunt eligibilă, iar bucuria a
fost foarte mare.

Cum reușești să ai rezultate școlare
și extra-școlare impresionante și în
același timp să fii o adolescentă cu o
viață socială normală?

Cred că încerc să alternez cât mai eficient timpul pentru studiu și cel pentru
scrimă. Pe lângă școală și scrimă îmi place să citesc și să pescuiesc, reușesc
astfel să îmi limpezesc mintea , dar găsesc rar timp pentru alte pasiuni.

Când nu învăț pentru școală înseamnă că sunt la un antrenament la scrimă. Însă
motivația de a reuși este atât de puternică încât încerc să mă concentrez 100% în
ceea ce fac.
De exemplu, când sunt plecată în cantonament
nu există școală, dau tot ce pot pentru scrimă, însă drumurile lungi către
competiții, către antrenamentele din țară le folosesc pentru a recupera materia
de la școală și pentru a studia.

Fundația Comunitară Iași a împlinit 10 ani anul acesta, ultimii aproae patru ani
i-am petrecut împreună. Cum a fost pentru tine colaborarea cu FCI?



campionatului.

Așadar, sprijinul financiar
este important, mai ales
când vrei să faci 
performanță în scrimă.
Echipamentul se uzează
rapid, iar pentru a
participa la competiții
trebuie să ai mereu
echipament funcțional
care costă aproximativ
1.500 euro. 

Deci bursa îmi este de
ajutor pentru că pot să
plătesc pentru deplasări,
pentru recuperarea
medicală, pentru
echipament.

Însă, această bursă
înseamnă și sprijin, 
încredere și motivație În
acești ani de când sunt
bursieră am avut ocazia
să îi cunosc pe Andrei
Stănescu de la Thinslices
și pe Delia Iosub de la
Transgor Logistik cu care
am devenit prietenă. 

Consider că este
minunat că Fundația
Comunitară Iași găsește
pentru fiecare bursier un
mentor cu care să țină
legătura.Este încurajator
să știi că mai este cineva
care crede în tine, căruia
îi pasă despre
provocările prin care 

 

treci și încearcă să
găsească soluții.

Fundația Comunitară
Iași își propune să
aducă împreună
oamenii buni 
care mişcă lucrurile şi
lucrurile care merită
mişcate, spre beneficiul
întregii comunităţi,
pentru transformarea
Iaşului într-un oraş în
care să fim mândri că
locuim. Ce este Fundația
Comunitară Iași pentru
tine?

Fundația Comunitară Iași
este locul în care pot să
cer ajutor atunci când
am nevoie fie echipei de
la Fundație, fie
donatorilor. Dacă nu ar fi
fost această bursă
parcursul meu ar fi fost
mai dificil. Cum
spuneam, sprijinul
financiar oferit face
diferența în parcursul
meu de sportivă de
performanță, însă
încrederea și susținerea
primită de la Fundație îmi
dau curaj să găsesc
soluții când apar
provocări.

Apoi, Fundația
Comunitară Iași reușește
să aducă mai aproape
de comunitate elevi cu
rezultate bune, dar și cu
pasiuni extraordinare 
 

Fundația Comunitară
Iași a împlinit 10 ani
anul acesta, ultimii
aproae patru ani i-am
petrecut împreună.
Cum a fost pentru tine
colaborarea cu FCI?

Oamenii pe care i-am
cunoscut la Fundația
Comunitară Iași au
făcut mereu ca
procesul de înscriere
pentru burse să fie
simplu și să nu devină o
povară. 

Aplic în fiecare an nu
doar pentru că sprijinul
financiar este extrem
de important pentru
mine, ci și pentru
relațiile frumoase pe
care le-am creat prin
intermediul Fundației
Comunitare Iași.

Cu prima bursă de la
Fundația Comunitară
Iași mi-am cumpărat
mască și o sabie cu
care am participat la
Campionatul Național
din acel an și l-am și
câștigat. Acum nu mai
folosesc acel
echipament, dar îl
păstrez. Mi-amintește
de sprijinul pe care l-
am primit de la
Fundație și de emoțiile
câștigării 



Amalia recomandă: Jocul interior și tenisul, W. Timothy Gallwey
 

Amalia Stan își dorește să câștige medalia de aur la Olimpiadă și i-ar plăcea tare
mult ca scrima să fie un sport care să adune mai mulți suporteri. Participarea la
concursuri și competiții nu este doar despre a-și demonstra ei că efortul depus
merită, ci și despre a reprezenta țara în care se antrenează, studiază, trăiește.

 
 
 
 

Cred că dacă ai oportunitatea de a ajuta pe cineva, trebuie să o fructifici. 
Pentru că uneori ceilalti au nevoie de ajutorul tau. 

Spre exemplu, în cazul meu, dacă nu am banii necesari pentru a acoperi un
concurs, rămân acasă, pierd șansa de a demonstra ceea ce știu. 

Poate unui om i se pare că sunt destui oameni care ajută și nu-i cazul să se
implice, dar bine faci, bine primești și niciodata nu știi când sau cum vei avea

nevoie de ajutorul celor din jur. 
De aceea este important sa ajutăm cu ce putem, fie cu fonduri, fie cu timp, orice

contează și orice este bine venit!

care au nevoie să știe că nu sunt singuri. Mi se par utile și activitățile care sunt
organizate în cadrul Fondului de Burse pentru că reușești să cunoști alți copii care
sunt conectați de dorința de a face performanță.



Adrian Plămadă

În februarie 2022 Fundația Comunitară Iași
alături de Fundația Serviciilor Sociale
Bethany si Asociația Civica a reactivat
Fondul de Urgență. Apoi, sub umbrela
Fondului de Urgență în aprilie, am lasat
Apelul la solidaritate, prin care sprijinim
grupurile de inițiativă și organizațile
neguvernamentale care oferă asistență
refugiaților din Ucraina.
 
Asociația La Răscruce este una dintre
organizațiile beneficiare ale acestui grant
datorită activităților desfășurate în cadrul
proiectului Voluntari în Vama Sculeni.
 
Astăzi, împreună cu Adrian Plămadă,
fondatorul Asociației La Răscruce din Iași,
găsim o nouă perspectivă din care să
privim voluntariatul și nevoia de a oferi
sprijin refugiațior.

Cine este Adrian Plămadă?
 
Adrian Plămadă, de profesie teolog protestant, este fondatorul Asociației La
Răscruce din Iași, asociație care activează ca promotor a dezvoltării umane prin
cultură, artă, spiritualitate creștină încă din anul 2003. Este soț și tată a trei copii.
Este un om care, de la începutul conflictului armat din Ucraina, s-a implicat activ
în ajutorarea multor ucrainieni care au căutat sprijin și adăpost în România.



Care sunt programele
Asociatiei La
Răscruce?
 
Asociația La Răscruce
se adresează tuturor
categoriilor de oameni,
indiferent de vârstă,
statut social,
profesional, etnie. Ca și
activități amintim:
 
– Cluburi și tabere de
copii, adolescenți, tineri,
bărbați, femei;
– Serate de promovare
a discuțiilor deschise pe
teme actuale;
– Întâlniri culturale și
inter-confesionale
pentru promovarea
dialogului și respectului
uman;
– Sprijinirea financiară,
emoțională și spirituală
a persoanelor care
locuiesc pe străzi, fără
adăpost;
– Sprijinirea financiară,
emoțională și spirituală
a tuturor celor simt
nevoie de sprijin;
– Susținerea și
încurajarea tinerilor să
se exprime prin artă:
muzică, lectură, poezie;
– Educarea societății în
cunoașterea istoriei
creștinismului și
cunoașterii Bibliei;
– Încurajarea unei
spiritualități ecumenice 
 

comunei Victoria
amenajarea unui spațiu
decent pentru ca
voluntarii să poată oferi
ajutor pe termen lung.
răspunsul a fost promt și
pozitiv. 

În 4 zile, Asociația La
Răscruce a montat 5
containere pe un teren
de 4000 mp pus la
dispoziție de Primărie la
1 km de vamă. În acel
loc, voluntarii s-au putut
uni cu toții sub același
scop și s-au putut
organiza. 

În același loc, au venit și
reprezentanții ISU și ai
Crucii Roșii – Iași, astfel
că ajutorul oferit este
unul corelat. În prezent,
voluntarii sunt împărțiți
în 4 ture zilnice, reușind
să se ofere ajutor non-
stop oricărui ucrainian
care vine în România la
orice oră. 

Ajutorul constă în:
oferirea unei mese
calde, cafele sau a unor
produse pentru
călătorie, oferirea unei
cartele telefonice cu
număr românesc,
oferirea de informații
pentru călătorie (gen:
plata rovignetei,
drumurile cele mai 
 

între denominațiunile
creștine.
 
Iar în prezent sunteți
prezenți la Vama Sculeni
și oferiți sprijin
refugiaților ucraineni,
dar și voluntarilor aflați
la vamă. Cum ați decis
să vă implicați în
ajutorarea refugiaților?
 
Partenerii noștri dintr-o
biserică creștină din Bălți-
Moldova, au fost prezenți
din prima zi în vama Otaci
(între Rep Moldova și
Ucraina), iar persoanele
pe care le întâlneau acolo
primeau ajutor să ajungă
la Sculeni, de unde îi
preluam noi- îi ajutam cu
cazare pe termen scurt și
sprijin să își continue
drumul spre Europa fie cu
trenul, fie cu avionul sau
autocare. 

În primele zile,
comunitatea La Răscruce
era implicată super-activ,
oferind adăpost și sprijin
câtorva zeci de ucrainieni.

Fiind prezenți foarte des în
vama Sculeni, am văzut
zecile de voluntari care
stăteau zi și noapte în frig,
cu produse, cu oferte de
transport și cazare în
oraș. Condițiile de lucru
pentru voluntari erau
groaznice. Așa că, am
propus primarului  



indicate spre o anumită
destinație, plata unei
asigurări), oferirea unor
cazări temporare sau
pe termen lung,
conform dorinței
persoanei ajutate.

În dorința integrării
celor care locuiesc deja
în orașul nostru,
Asociația La Răscruce și
voluntarii în vama
Sculeni susțin mai
multe proiecte. Unul de
durată are de a face cu
oferirea posibilității de a
învăța limba română.
Astfel, cu ajutorul a 4
profesori acreditați, în
parteneriat cu
Prefectura Iași,
susținem de la
începutul lunii mai 4
grupe pentru adulți în
clădirea Centrului La
Răscruce (intersecția
Anton de Padova).
 
Viziunea pe care o
încurajăm în sprijinul
ucrainienilor din orașul
nostru este să creem
structuri viabile, pe
termen lung, alături de
alte ONG-uri, prin care
cetățenii ucrainieni să
poată găsi căi pentru a
se integra în viața
cetății.
 
Granturile Fundației  
 

salar pentru o perioadă
de 3 luni unui
coordonator în vamă și
astfel să asigurăm
funcționarea corectă a
Infopointului Sculeni.

Vă cunoaștem de puțină
vreme, însă ceea ce am
văzut la voi ne-a
impresionat. 

Am cunoscut oameni
buni, care caută soluții
rapide și practice la
nevoile care apar. Am
simțit din primele
contacte că oamenii din
FCI sunt dornici să ajute
și să dezvolte pe cei din
jurul lor. 

Vă suntem alături și
dorim să clădim tot mai
mult lucruri frumoase și
durabile pentru
dezvoltarea orașului
nostru, lucru pe care
vedem că voi îl faceți cu
toată inima.
 
Alături de FCI am putut
interveni cu rapiditate în
sprijinul ucrainienilor atât
în vama Sculeni, cât și
prin trimiterea unui
transport umanitar în
Novosulița (Ucraina), iar
în curând un altul spre
Harkyv.

Comunitare Iași au sosit
într-un moment
important ajutându-ne să
asigurăm provizii în vamă
și să oferim un salar pe o
perioadă de trei luni unui
coordonator în vama
Sculeni.

Fundația Comunitară
Iași își propune să aducă
împreună oamenii buni
care mişcă lucrurile şi
lucrurile care merită
mişcate, spre beneficiul
întregii comunităţi,
pentru transformarea
Iaşului într-un oraş în
care să fim mândri că
locuim. Colaborarea
noastră este recentă,
însă cu impact în
comunitate și vă
mulțumim că ați oferit
sprijin când am avut
nevoie. Cum este pentru
dvs colaborarea cu
Fundația Comunitară
Iași?
 
Am aflat despre Fundația
Comunitară Iași prin
intermediul unui
coordonator din vama
Sculeni. Acesta ne-a
încurajat să aplicăm
pentru aceste granturi, iar
rezultatul a fost pozitiv.
 
Cu ajutorul grantului de
5000 ron am asigurat
produse alimentare în
Infopointul Sculeni, iar cu
cei 15000 asigurăm un 
 



Adrian recomandă: Căderea întru înălțare, Richard Rohr
 
 

Profesionalism, devotament, o stare de calm, dar și orientarea spre rezultate cu
impact în comunitate sunt câteva dintre lucrurile observate cu ușurință la 

Adrian Plămadă.
 

Sprijinul reciproc dintre La Răscruce și Fundația Comunitară Iași, în aceste
vremuri inimaginabile, a adus claritate și liniște pentru refugiații ucraineni.

 
 
 
 

Înțeleg foarte bine reticența oamenilor de a sprijini anumite ONG-uri deoarece
mass-media a distorsionat la pachet imaginea tuturor cu unele exemple

negative.
 

Dar, multe organizații fac o treabă bună, de durată, fără mare tam-tam
mediatic. Acestea merită cunoscute astfel încât să nu fie blocate de lipsa de

fonduri și resurse. Recomandăm donatorilor și potențialilor donatori să
interacționeze cu oamenii implicați activ. Doar în urma unei astfel de abordări

personale realizezei că banii sau timpul donat fac din tine un PARTENER în
respectivele acțiuni. Mai presus de toate, ONG-urile caută parteneri, nu doar

banii acestora!
 

ONG-urile active sunt vocea și brațele unei întregi comunități. Cum ar arăta o
comunitate fără ele?



Mihaiela Tunea

 

Fondul pentru un viitor mai bun în
comunități este un program de finanțare
administrat de Federația Fundațiilor
Comunitare din România, finanțat de Lidl și
implementat prin rețeaua fundațiilor
comunitare.
 
În 2020, Fundația Comunitară Iași a
implementat acest program la Vaslui, iar
apoi în 2022 la Botoșani.
 
Astăzi, împreună cu Mihaiela Tunea,
profesor de informatică la Colegiul Național
A.T. Laurian Botoșani, coordonatoarea
proiectului Atuuri pentru o carieră de
success – Robotică și imprimare 3D,
povestim despre importanța unui club de
robotică la școlile din România.

Care este povestea din spatele proiectului pe care l-ați înscris prin @Fondul
pentru un viitor mai bun în comunități?
 
În anul școlar 2019 am fost selecționată alături de colega mea Liliana Mihaela
Pricope să participăm, în cadrul unui proiect ERASMUS, la un curs de robotică în
Italia. Mobilitatea a avut loc în 2020, datorită pandemiei. Dar până la plecare, ca
orice profesor autodidact ne-am pregătit în avans și am observat că nu este
suficient partea teoretică ci partea practică este mult mai importantă. Ne-am
achiziționat personal roboți, am participat la cursurile NEXTLAB alături de elevii
noștri și a observat că aceștia sunt atrași de activitatea chiar online. 



Elevii chiar au câștigat machete, au
construit roboții și i-au pus în mișcare.

După terminarea cursului una din
probleme a fost să obținem un
opțional dar cu ce să lucrăm? Nu
aveam kituri pentru elevi. Domnul
director a aflat de concursul
dumneavoastră, am aplicat și
proiectul nostru a fost unul câștigător.
 
Care sunt provocările care au apărut
pe parcursul implentării? Cum ați
reușit să depășiți momentele de
impas?
 
Cea mai mare provocare a fost să
achiziționăm dispozitivele pentru
laborator. Odată cu războiul vecinilor
noștri toate site-urile de la care
puteam achiziționat materialele nu
mai aveau produsele în stoc sau
prețul era foarte ridicat. De multe ori a
fost nevoie să plătim transportul,
vama la un preț nu foarte plăcut.
 
 Nu pot să spun că este ușor să lucrezi într-un proiect școlar. Te solicită. Este
necesar pregătire suplimentară ca și cadru didactic. 

Bineînțeles de multe ori este în detrimentul familiei. Cadrul didactic care participă
la activități extrașcolare, este nevoit să reducă activitatea familială. Dar pentru un
scop nobil eu zic că merită efortul rezultatele vin și sunt destul de plăcute. 

Dacă ar fi să ne împărtășiți un gând din aceste luni de implementare a
proiectului, ce ne-ați transmite?
 
Noi am început activitățile proiectului, avem clubul de robotică visat. Copii sunt
curioși, atrași de ce facem la ore. Zâmbetul lor ne uimește și mesajul transmis
odată cu sfârșitul orelor de robotică: “A fost cea mai frumoasă oră de
informatică…” este pentru noi un feedback suficient.
 
Vom continua și anul viitor cu elevii noștri să parcurgem orele de robotică ca
activități 
 



extrașcolare urmând dacă va fi posibil să solicităm direcțiunii ore de opțional.

În mare parte noi ne atingem scopul pentru elevii din Colegiul nostru.

Am realizat diseminări fie în presă, fie în cadrul cercurilor pedagogice, iar colegii
din celelalte școli au fost interesați. În continuare vom publica rezultatele nostre
dacă bineînțeles le vom obține la concursurile de specialitate. 

De exemplu la Olimpiada de inovare și creație digitală “InfoEducație 2022” – una
dintre secțiuni este și robotica.
 
Fără sprijinul financiar din acest proiect nu am reușit să avem toate materialele
didactice, poate achiziționam doar câteva dispozitive de lucru din banii noștri sau
poate că solicitam părinților să ne ajute.

Mihaiela recomandă: cursurile Arduino puse la dispoziție de Robofun, Program
an LED Light Show | Tinkercad, Microsoft MakeCode for micro:bit (microbit.org),

cursul ECDL ROBOTICS.

Cursurile de robotică nu mai sunt opționale pentru generațiile tinere. Iar Mihaiela
Tunea face tot posibilul pentru a-i aduce pe elevi cât mai aproape de știință și

de roboți. 



Alin Măntăluță

 

Fondul pentru un viitor mai bun în
comunități este un program de finanțare
administrat de Federația Fundațiilor
Comunitare din România, finanțat de Lidl și
implementat prin rețeaua fundațiilor
comunitare.
 
În 2020 Fundația Comunitară Iași a
implementat acest program la Vaslui, iar
apoi, în 2022, la Botoșani.
 
Astăzi, împreună cu Alin Măntăluță,
profesor educație fizică și sport la Liceul
Teoretic ”Grigore Antipa” Botoșani,
povestim despre proiectul inedit Ora de
înot.

Care este povestea din spatele proiectului pe care l-ați înscris prin @Fondul
pentru un viitor mai bun în comunități?
 
Povestea acestui minunat proiect denumit Ora de înot , începe în urmă cu ceva
ani, când în municipiu Botoșani reapare posibilitatea, de a practica unele
activități acvatice.
 
Încă de atunci, mi-am imaginat cum ar fi să pot avea acces cu elevii liceului, la
un bazin de înot și să îi ajut să învețe unele deprinderi sportive specifice înotului.

http://www.fondulpentruunviitormaibun.ro/


Care sunt provocările care au apărut
pe parcursul implentării? Cum ați
reușit să depășiți momentele de
impas?
 
O primă și o foarte mare provocare a
fost planificarea activităților fizice,
acest proiect fiind scris în luna
noiembrie a anului 2021 în stare de
alertă, a trebuit un plan secundar
deoarece nu se cunoștea ce va fi de
la o săptămână la alta. Fiind o
activitate atipică pentru zona noastră
că PROIECT EDUCATIV ȘCOLAR,
activitatea pedagogică a fost la un
nivel maxim. Inițial, elevii au fost
neîncrezători în propriile capacități,
erau reticienți pentru o astfel de
activitate. Această frică, din partea
unor elevi, a dispărut după primele 20
de minute la contactul cu mediul
acvatic.
 
Momente de impas nu au fost în
timpul desfășurării proiectului.

Am simțit totuși, un moment de impas în timpul pregătirilor inițiale acestor
activități. După prima activitate fizică la piscină emoțiile elevilor, chiar și emoțiile
profesorului responsabil de aceste activități, s-au risipit ușor.
 
Dacă ar fi să ne împărtășiți un gând din aceste luni de implementare a
proiectului, ce ne-ați transmite?

Rămânem cu amintiri frumoase și cu lucruri noi învățate, în aceste luni de
implementare a proiectului. Am rămas surprins și am observat, cum elevii
așteptau cu nerăbdare ziua când urma să aibă loc sedința de înot. În cele opt
ședințe de înot, am remarcat autonomia elevilor de a fi capabili să își planifice
singuri sarcini de lucru.
 
Aș încuraja comunitatea să aplice la diverse surse de finanațare, în sfera
educației, sănătății, educației ecologice, iar cel mai important este o mare nevoie
de amenajarea de locuri de joacă, terenuri de sport în fiecare cartier mare al
orașului.

 



Alin recomandă: Un bărbat pe nume Ove, Fredrik Backman
 

 Entuziasmul, energia și dorința de a avea rezultate sunt caracteristici pe care le-am
întâlnit la Alin Măntăluța. 

Fricile pe care copiii le-au depășit prin proiectul coordonat de el demonstrează
răbdarea și profesionalismul lui.

 
 
 

Fără finanțarea oferită de Fundația Comunitară Iași și LIDL, proiectul Ora de
înot, nu ar fi existat sau în cel mai fericit caz s-ar fi desfășurat într-o singură

grupă numeroasă, pe o perioadă foarte scurtă de timp.
 

Am avut ocazia de a planifica la grupă un număr optim de elevi, ceea ce a
facilitat învățarea motrică, iar perioada de timp în care a avut loc proiectul a

susținut consolidarea procedeelor și mijloacelor învățate.

Este foarte important și benefic, ca elevii să se implice în activtăți
extrașcolare/extracurriculare.

Observăm un program tot mai încărcat la școală, cu o multime de activități, am 
simțit elevii obosiți, nepregătiți fizic post-pandemie, aș putea afirma puțin triști.

Importanța participării la această activitate a adus, în primul rând zâmbetul pe
chipul elevilor. Apoi, elevii au învățat unele reguli despre utilizarea unui bazin de
înot, au aflat unele noțiuni teoretice despre activitățile sportive de natație și cel
mai important am învățat tehnica specifică înotului.
 
În concluzie aceaste activități din cadrul proiectului au pregătit elevii pentru viață.
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